
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 5. maj 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 1239 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt. Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V). 

 

Spørgsmål nr. 1239:  

”SSI erkender på instituttets hjemmeside, at instituttet kun og alene har 

kompetencer til, at vurdere desinfektion på hospitaler. Dog stadig uden at kende 

de mange nye produkter, der er på markedet. Hvorfor spørger 

Sundhedsministeriet SSI til råds, når man ønsker viden om, hvilket produkt 

kommunerne skal bruge på institutioner og i områder, hvor der er offentlig adgang, 

og i større forsamlinger, når SSI selv skriver, at instituttet ikke har kompetencer til 

at vurdere det på betryggende vis? ” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har ministeriet indhentet bidrag fra Statens Serum Institut, 

som oplyser følgende: 

 

”Det er ikke korrekt, at SSI på sin hjemmeside erkender, at instituttet kun og alene 

har kompetencer til at vurdere desinfektion på hospitaler. SSI rådgiver hele sund-

hedssektoren, herunder også den kommunale del. Se desuden svar på spm. 1238 i re-

lation til kendskab til nye produkter. Desuden henvises til Sundhedsstyrelsens (SST’s) 
anbefalinger.” 

 

Jeg har tillid til, at Statens Serum Institut har de fornødne kompetencer. 

 

 

Med venlig hilsen 
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